
گروه سیاسی: سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد: »شورای 
نگهبان صرفاً نس��بت به لایحه الحاق به کنوانسیون مبارزه 
با تأمین مالی تروریس��م )CFT( ایراداتی داش��ته و درباره 
کنوانسیون پالرمو ایرادی نداشته است«. هادی طحان نظیف که 
دیروز در جمع خبرنگاران سخن می گفت، همچنین عنوان کرد 
دلیل اینکه کنوانسیون پالرمو در دستور کار مجمع تشخیص 
مصلحت نظام قرار دارد، ناشی از ایرادات هیات عالی نظارت 

بر حسن اجرای سیاست های کلی نظام است.
 FATF به گزارش »وطن امروز«، درباره لایحه پیوستن به
و کنوانسیون های مرتبط با آن یعنی پالرمو و CFT در مجلس 
دهم بحث ش��د و به تصویب رسید و بعد از ایرادات شورای 
نگهب��ان و اصرار مجلس دهم، طبق قانون این موضوع برای 
اعلام نظر به مجمع تش��خیص ارجاع شد اما در آن زمان به 
دلیل طولانی شدن فرآیند رسیدگی و اتمام زمان بررسی در 
مجمع، پرونده آن مختومه شد. پس از روی کار آمدن دولت 
چهاردهم، مجدد پرونده با اجازه اخذشده از سوی مقام معظم 
رهبری در مجمع تشخیص به بحث و بررسی گذاشته شد. 

با توجه به اینکه FATF  سال 95 و با پیگیری های دولت 

روحانی به تصویب رسید و نام 
ایران همچنان در لیست سیاه 
FATF باقی ماند، از س��وی 
FATF اعلام شد ایران باید به 
کنوانسیون های پالرمو و مبارزه 
 )CFT( با تامین مالی تروریسم
نیز بپیوندد، لذا از آن زمان این 
2 کنوانسیون در کشورمان ذیل 
موضوع FATF قرار گرفتند؛ 2 

کنوانسیونی که طبق مطالب ذکرشده، اکنون تصمیم گیری 
برای عضویت ایران در آنها برعهده مجمع تشخیص مصلحت 

نظام قرار داده شده است. 
پیوست کشور به »پالرمو« یا همان کنوانسیون مبارزه با 
جرائم سازمان یافته فراملي و CFT یا کنوانسیون مبارزه با 
تامین مالي تروریسم شرط حذف دائم ایران از لیست سیاه 
FATF یا گروه ویژه اقدام مالي علیه پولشویي عنوان شده  
اما برخی کارشناسان معتقدند 2 ایراد اساسی برای تصویب 
این 2 لایحه در کشورمان وجود دارد. اول اینکه استانداردهای 

دوگانه ای از سوی دولت آمریکا 
و کشورهای غربی در تعریف 
مصادیق تروریسم وجود دارد 
و آنها محور مقاومت و برخی 
از گروه های حاضر در آن را نیز 
تروریست می دانند. دوم اینکه 
در شرایط عدم رفع تحریم ها 
 FATF  علیه ایران، تصویب
 )CFT و ملحقات آن )پالرمو و
می تواند منجر به انسداد مسیرهای دور زدن تحریم و در نتیجه 

محکم شدن حلقه فشار علیه ایران شود.
در این راستا سخنگوی شورای نگهبان دیروز اعلام کرد این 
شورا درباره کنوانسیون پالرمو ایرادی نداشته و بحث اصلی روی 
CFT است. اواسط سال گذشته نیز آیت الله آملی لاریجانی، 
رئیس مجمع تش��خیص مصلحت نظام درباره این 2 لایحه 
گفته بود: »من روی این امور کار کردم و شخصاً موافق بودم 
پالرمو انجام ش��ود. دلیلم به لحاظ فنی این بود که به لحاظ 
کنوانسیون های بین المللی ما حق تحفظ داریم؛ در جایی که 

مخالف ماهیت قرارداد نباشد. در پالرمو اینطور بود که ما حق 
تحفظ داشته باشیم«. وی افزوده بود: »اما در CFT حق تحفظ 
برای ما قائل نشده بودند، عناوینی در آن آمده بود که ممکن 
است نهادهای بین المللی علیه ما بخواهند اقدامی انجام دهند«.
به نظر می رسد اکنون بحث روی CFT یا همان کنوانسیون 
مبارزه با تامین مالی تروریس��م است که سخنگوی شورای 
نگهبان نیز اعلام کرده این شورا ایراداتی درباره آن داشته است. 
در یکی از آخرین رویدادها پیرامون کنوانسیون های پالرمو و 
CFT قرار شد این لوایح در روز 27 فروردین امسال )1404( 
با حضور سران 3 قوه در مجمع تشخیص مصلحت نظام مورد 
بررس��ی قرار گیرد. روز قبل از این جلسه نیز 150 نماینده 
مجلس طی نامه ای به رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
تصویب الحاق به »پالرمو« و »سی اف تی« را تا زمان رفع کامل 

تهدید فعال سازی مکانیسم ماشه مناسب ندانستند.
در نهایت طی نخستین جلسه بررسی 2 لایحه پیوستن 
ایران به کنوانس��یون های پالرمو و CFT به ریاست آیت الله 
آملی لاریجانی و با حضور سران 3 قوه بررسی این 2 لایحه به 

جلسه آینده مجمع موکول شد. 

طحان نظیف با اشاره به ایراد نگرفتن شورای نگهبان نسبت به کنوانسیون پالرمو خبر داد

CFT ایراد شورا به

گروه سیاسی: دور دوم گفت وگوهای غیرمستقیم ایران 
و آمریکا ظهر دیروز در رم، پایتخت ایتالیا انجام شد و 
پس از حدود 4 ساعت مذاکرات فشرده، پایان یافت. 
در دور دوم مذاکرات نیز همانند دور قبلی که روز 
ش��نبه 23 فروردین انجام شد، سیدعباس عراقچی، 
وزیر امور خارجه رئیس تیم مذاکره کننده ایرانی بود 
و اس��تیو ویتکاف، نماینده ویژه رئیس جمهور آمریکا 
در امور خاورمیانه هدایت تیم مذاکره کننده آمریکایی 

را بر عهده داشت. 
این دور از مذاکرات ب��ا میانجی گری وزیر خارجه 
عمان در محل اقامت س��فیر عمان در رم برگزار شد؛ 
مذاکراتی فشرده که زمان تقریبی آن 4 ساعت به طول 
انجامید و در پایان اعلام ش��د پس از برگزاری جلسه 
کارشناس��ان در روز چهارش��نبه هفته جاری، جلسه 
بعدی گفت وگوهای غیرمس��تقیم عراقچی و ویتکاف 

شنبه آینده در عمان برگزار می شود. 
اس��ماعیل بقایی، س��خنگوی وزارت امور خارجه 
جمه��وری اس��لامی ایران  روز گذش��ته درباره نحوه 
برگزاری دور دوم مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا 
گفت: مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا در اقامتگاه 

سفیر عمان در ایتالیا انجام شد. 
بقایی افزود: نحوه انجام این دور از مذاکرات مانند 
دور نخس��ت )مذاکرات مس��قط( ب��ود و 2 هیات در 

سالن های مجزا مستقر شدند.
وی ب��ا بیان اینکه »وزی��ر خارجه عمان روز پرکار 
و پرمش��غله ای داش��ت« افزود: آقای بدرالبوسعیدی، 
وزیر خارجه عمان روز پرکار و پرمش��غله ای داشت و 
به صورت مرتب بین 2 هیات در حال رفت وآمد بود.
بقایی با بیان اینکه »قبل از آغاز رس��می مذاکرات 
دیداری نی��ز بین آقای عراقچی و وزیر خارجه عمان 
انجام ش��د«، گف��ت: در این دیدار درب��اره نحوه کار 
صحبت ش��د و همانطور که پی��ش از این نیز گفتیم 

این مذاکرات با وساطت عمان برگزار شد.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین با بیان اینکه 
»قبل از انجام مذاکرات دیداری نیز بین وزیران خارجه 
ایران و ایتالیا انجام شد«، گفت: در این دیدار درباره 
روابط دوجانبه و تحولات منطقه صحبت ش��د. ما در 
این دیدار قدردانی خود را از ایتالیا به خاطر هماهنگی 
و همکاری با عمان برای برگزاری این دور از مذاکرات 
اعلام کردیم و طرف ایتالیایی نیز از اینکه این فرصت 

در اختیار آنها گذاشته شده تشکر و قدردانی کرد.
عراقچی: مذاکرات رو به جلو حرکت می کند ■

س��یدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه کشورمان 
دی��روز پس از پایان مذاکره با طرف آمریکایی درباره 
ای��ن دور از مذاکرات توضیحات مفصل��ی ارائه کرد. 
عراقچی گفت: امروز حدود 4 ساعت مذاکره داشتیم. 
در ادامه جلس��ه گذشته، این بار هم جلسه خوب و رو 
به جلویی بود. ما این بار موفق شدیم درباره یکسری 

اصول و اهداف به یک تفاهم بهتری برسیم. 

عراقچی با تشریح روند ادامه مذاکرات در روزهای 
آینده بیان داشت: نهایتا قرار شد مذاکرات ادامه پیدا 
کند و وارد مرحله بعدی ش��ده و جلسات کارشناسی 

شروع شود.
وی اف��زود: ب��ر این اس��اس ما از چهارش��نبه این 
هفت��ه مذاک��رات فنی را در س��طح کارشناس��ان در 
عمان خواهیم داش��ت و طبیعی است که کارشناسان 
وارد جزئی��ات و نیز وارد طراحی یک چارچوب برای 

توافق شوند. 
وزیر امور خارجه ادامه داد: بعد از انجام جلس��ات 
کارشناسی، ما شنبه آینده در عمان ملاقات خواهیم 
کرد و نتیجه کار کارشناس��ان را بررس��ی می کنیم تا 

ببینیم چقدر به اصول یک توافق نزدیک هستیم.
عراقچی در پاسخ به این سوال که در مجموع این 
دور از گفت وگوه��ا را چط��ور ارزیابی می کند، گفت: 
همین ط��ور که عرض کردم ای��ن مذاکرات در فضای 
سازنده ای برگزار شد و می توانم بگویم رو به جلو است 

و ما در حال حرکت رو به جلو هستیم.
وی درب��اره فضاس��ازی برخ��ی رس��انه ها درباره 
مذاکرات بیان داش��ت: به هر حال گمانه زنی و تفسیر 
و تحلیل های شخصی با اهداف مختلف همیشه وجود 
داشته است و ما قبلا هم تجربه کرده ایم. ممکن است 
برخی گمانه زنی هایی انجام دهند که من هیچ کدام از 

این گمانه زنی ها را تایید نمی کنم.
وزیر امور خارجه افزود: آنچه پش��ت میز مذاکرات 
می گذرد برای میز مذاکرات اس��ت و وقتی مذاکرات 
به نتیجه برس��د، آن موقع نتایج خود را نشان خواهد 
داد. من فکر می کنم بهتر است نه مردم و نه رسانه ها 
به این گمانه زنی ها توجه نکنند و اجاره بدهند ما در 
یک مس��یر معقول و معمولی حرکت کنیم تا ببینیم 

چه زمانی به نتیجه می رسیم. 
عراقچی ادامه داد: همان طور که مقام معظم رهبری 
هم فرمودند، این مذاکرات یکی از کارهای وزارت امور 

خارجه اس��ت. در آرامش انجام می شود و من احتیاج 
ی��ا نیازی نمی بینم که بخواهد در این باره هیجان یا 
التهاب��ی صورت گیرد. ما کارمان را ب��ا طمأنینه و با 

آرامش و البته با دقت انجام می دهیم. 
وی تاکی��د کرد: همان طور که مقام معظم رهبری 
فرمودند دلیلی برای خوش بینی افراطی وجود ندارد 
و ما نیز بس��یار محتاطانه برخورد می کنیم. از سوی 
دیگر دلیلی هم برای بدبینی افراطی وجود ندارد. یک 
مسیر میانه و کاملا معقولی را باید با آرامش طی کنیم. 
امیدوار هستم که ما هفته آینده بعد از جلسات فنی 
در موقعیت بهتری برای قضاوت درباره امکان رسیدن 

به یک تفاهم باشیم. 
بحث غیرمرتبط با هسته ای مطرح نشد ■

وزی��ر ام��ور خارج��ه همچنی��ن در گفت وگ��و با 
خبرن��گاران و در پاس��خ به این س��وال ک��ه پیش تر 
اعلام ش��د یکی از لوازم رس��یدن به توافق عدم ورود 
آمریکایی ها به مسائل غیرهسته ای است و آنها تا چه 
می��زان به این موضوع پایبن��د بودند؟ گفت: موضوع 
مذاکرات از نظر ما هس��ته ای است و ما به این مساله 
پایبند هس��تیم. مسلما به چیزی غیر از اعتماد سازی 
درباره برنامه صلح آمیز هسته ای نمی پردازیم و از نظر 
ما موضوع مذاکرات صرفا در همین چارچوب است. 

عراقچی تاکید کرد: آمریکایی ها تاکنون هیچ بحث 
غیرمرتبط با موضوع هسته ای را مطرح نکرده اند. 

حفظ داشته های فنی و هسته ای یک »باید« است ■
در دور دوم مذاکرات غیرمس��تقیم ایران و آمریکا، 
ط��رف ایرانی موضوع دریافت تضمین از آمریکا برای 
پایبند بودن به شروط اصلی مذاکرات یعنی عدم ورود 
به مسائل غیرهس��ته ای و همچنین رفع تحریم های 

ظالمانه علیه مردم ایران را مورد تاکید قرار داد. 
در ای��ن باره علاوه بر تاکید وزی��ر امور خارجه بر 
خطوط قرمز ایران، اسماعیل بقایی، سخنگوی وزارت 
امور خارجه نیز با بیان اینکه ما برای وقت تلف کردن 

به رم نیامده ایم، گفت: برای رفع تحریم های ظالمانه 
علیه مردم ایران با جدیت و حس��ن نیت کامل آماده 
طی کردن این مسیر هستیم. بقایی تاکید کرد: برنامه 
هس��ته ای ایران صلح آمیز اس��ت و بارها این موضوع 

ثابت شده است.
س��خنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران 
تصریح کرد: حفظ داش��ته های فنی و هسته ای ایران 
یک »باید« است و ما در عین حال تاکید کردیم برای 
رفع هر گونه ش��بهه درب��اره ماهیت برنامه صلح آمیز 

هسته ای ایران آماده همکاری هستیم.
بقای��ی همچنین گف��ت: حتما بای��د تحریم های 
غیرقانونی و ظالمانه وضع ش��ده علیه ایران به صورت 
مطمئن و با دریافت تضمین ها مبنی بر عملیاتی شدن 
آنها رفع شود و موضع ما درباره این 2 موضوع ثابت، 

اصولی و غیرقابل تغییر است.
برای ورود آژانس به مذاکرات زود است ■

عراقچی دیروز درباره حضور رافائل گروسی در رم و 
محل مذاکرات نیز توضیح داد. وزیر امور خارجه گفت: 
آژانس بخش��ی از این روند خواهد بود و نقش مهمی 
هم خواهد داش��ت. حضور ایش��ان مفید است اما در 
داخل مذاکرات هنوز خیر، چرا که هنوز به مرحله ای 

نرسیده ایم که نیاز به این کار باشد.
س��یدعباس عراقچ��ی ب��ا تاکید بر نق��ش آژانس 
بین الملل��ی ان��رژی اتمی در حوزه نظ��ارت بر برنامه 
هس��ته ای ایران اظهار داشت: طبیعی است که نقش 
آژانس در یک توافق احتمالی مهم خواهد بود، چون 
مسؤولیت راس��تی آزمایی و نظارت بر تعهدات ایران 
در حوزه برنامه هسته ای با آژانس است و ما هم هیچ 
 نهاد دیگری را برای راس��تی آزمایی در این باره قبول 

نداریم.
عراقچی در ادامه تصریح کرد: ما هنوز در موقعیتی 
نیس��تیم که احتیاجی به حضور آژانس باش��د. البته 
گاه��ی اوق��ات در حی��ن مذاکرات ه��م دیدگاه های 
کارشناسی آژانس می تواند کمک کند. ما در گذشته 
ه��م در زم��ان مذاکرات بعضا از کارشناس��ان آژانس 
دعوت کردیم یا با خود مدیرکل آژانس مشورت هایی 

را انجام دادیم.
رئیس دس��تگاه دیپلماسی ادامه داد: در این سفر 
آقای گروسی به ابتکار خود و برای ملاقات با مقام های 
ایتالیای��ی ب��ه رم آمد و ظاهراً با اس��تیو ویتکاف هم 
ملاقات داش��ته است. اینکه ایش��ان در جریان روند 
مذاکرات قرار بگیرد، مثبت است و من هم در تهران 
با ایش��ان ملاقات داشتم و ش��اید اگر آن ملاقات در 

تهران نبود، من هم در رم با ایشان دیدار می کردم.
عراقچی در پایان خاطرنشان کرد: آژانس بخشی از 
این روند خواهد بود و نقش مهمی هم خواهد داشت. 
حضور ایشان مفید است اما در داخل مذاکرات هنوز 
خی��ر، چرا که هنوز به مرحله ای نرس��یده ایم که نیاز 

به این کار باشد.

اخبار

سیاسی
یکشنبه 31 فروردین 1404
وطن امروز    شماره 4296

نشست سران قوا 
به میزبانی پزشکیان

نشست مشترک سران قوا در نهاد ریاست جمهوری 
برگزار شد. نشست مشترک سران قوای مجریه، مقننه و 
قضائیه دیروز به میزبانی مسعود پزشکیان، رئیس جمهوری 

در نهاد ریاست جمهوری برگزار شد.

 اعتراف حمید حسین نژاد 
به مشارکت در شهادت ۸ مرزبان

حمید حسین نژاد حیدرانلو، تروریستی که به اعدام 
محک��وم ش��ده، اعتراف ک��رد همراه عوام��ل گروهک 
تروریستی »پ ک ک« در آبان سال 139۶ در یک عملیات 
تروریستی ۸ مرزبان کشورمان را به شهادت رساندند. به 
گزارش مشرق، در روزهای گذشته رسانه های ضدانقلاب 
بویژه با استفاده از اعضای خانواده خصوصا دختر نوجوان 
فردی به نام حمید حس��ین نژادحیدرانلو که در ارومیه 
زندانی و به اعدام محکوم است سعی در مظلوم نمایی برای 
او دارند و او را یک کولبر معرفی می کنند. اما حالا فیلمی 
در اختیار رسانه ها قرار گرفته است که برای نخستین بار 
لحظه وقوع حمله به مرزبانان در منطقه چالدران و اعتراف 
حمید حسین نژاد به مشارکت در این حادثه تروریستی 
را به تصویر می کشد. عوامل گروهک تروریستی پ ک ک 
آبان م��اه 139۶ در یک عملیات تروریس��تی ۸ مرزبان 

کشورمان را به شهادت رساندند.

شورای نگهبان اساسنامه مرکز نظام 
ایمنی هسته ای کشور را تأیید کرد

سخنگوی شورای نگهبان اعلام کرد این شورا اساسنامه 
مرکز نظام ایمنی هسته ای کشور را مغایر با موازین شرع 
و قانون اساسی نشناخته است. هادی طحان نظیف از تایید 
»اساسنامه مرکز نظام ایمنی هسته ای کشور« و اصلاح 2 
اساسنامه دیگر یعنی »اساسنامه صندوق توسعه شبکه تار 
)فیبر( نوری« و »اساسنامه سازمان توسعه و سرمایه گذاری 
پارک فناوری پردیس« خبر داد و گفت: این اساس��نامه ها 
از س��وی دولت ارسال شده بود و با بررسی هایی که ما در 
شورای نگهبان داشتیم، خلاف موازین شرع و قانون اساسی 

شناخته نشدند و می توانند ابلاغ شوند.

اسلامی: 
 تعداد رادیوداروهای کشور 
از مرز ۷0 عبور کرده است

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: تعداد رادیوداروها 
امروز با تولید 3 رادیوداروی جدید از رقم 70 عبور کرد و 
حدود 20 رادیوداروی دیگر در مسیر تحقیقات در فازهای 
آزمایشگاهی و بالینی قرار دارد. به گزارش مهر، محمد 
اسلامی در گفت وگویی با بیان اینکه فناوری هسته ای 
موضوعی گسترده و فراگیر است، گفت: این موضوعی 
است که تأثیر زیادی در کیفیت زندگی مردم بویژه در 
علوم و فنون پیش��رفته دارد. وی در ادامه گفت: ما در 
سازمان انرژی اتمی ایران این راهبرد را اتخاذ کردیم که 
هر چه بیشتر این سرفصل های فناورانه را فعال کرده و آنها 
را به سامانه هایی تبدیل کنیم که به صورت پرشتاب تر در 
خدمت مردم قرار بگیرد و مردم بتوانند به  صورت ملموس 
از این فناوری بهره مند شوند. رئیس سازمان انرژی اتمی 
با اشاره به اینکه یکی از محورهای اساسی تولید و توسعه 
رادیوداروها بوده است، اظهار کرد: تعداد رادیوداروها امروز 
با تولید 3 رادیوداروی جدید از رقم 70 عبور کرد و حدود 
20 رادی��وداروی دیگر در مس��یر تحقیقات در فازهای 
آزمایشگاهی و بالینی قرار دارد؛ تمرکز بر این بوده است 
که این رادیوداروها در بخش درمان حداکثر اثربخشی را 
بدون عوارض جانبی داشته باشند و در بخش تشخیصی 

افزایش قدرت تشخیص را مدنظر داشتیم.

امانی: 
 پروژه خلع سلاح 

یک توطئه آشکار علیه کشورهاست
سفیر جمهوری اسلامی ایران در لبنان در پستی در 
یکی از ش��بکه های اجتماعی نوشت: پروژه خلع سلاح 
یک توطئه آش��کار علیه کشورهاست. به گزارش مهر، 
مجتبی امانی در پستی در یکی از شبکه های اجتماعی 
با بیان اینکه پروژه خلع سلاح، یک توطئه آشکار علیه 
کشورهاست، عنوان داشت: جمهوری اسلامی ایران نسبت 
به خطر این توطئه آگاه است و به دیگران نسبت به افتادن 
در دام دشمنان هشدار می دهد. وی افزود: در زمانی که 
ایالات متحده آمریکا به مجهز کردن رژیم صهیونیستی 
به جدیدترین سلاح ها و موشک ها ادامه می دهد، برخی 
کشورها از مسلح کردن و تقویت ارتش های خود منع شده 
و بر کشورهای دیگر برای کاستن زرادخانه یا نابود کردن 
آن با بهانه های مختلف اعمال فشار می شود. مجتبی امانی 
گفت: به محض اینکه آن کشورها تسلیم خواسته های 
خلع س��لاح ش��وند، در معرض حمله و اشغالگری قرار 
می گیرند؛ همانند آنچه در عراق، لیبی و سوریه رخ داد.

سفیر ایران در لبنان گفت: ما در جمهوری اسلامی 
ایران از خطیر بودن این توطئه و خطر آن علیه امنیت 
ملت های منطقه آگاه هس��تیم و به دیگران نس��بت به 
افتادن در دام دش��منان هشدار می دهیم. وی در پایان 
نوشت: حفظ توانایی بازدارندگی نخستین خط دفاعی از 
حاکمیت و استقلال است و نباید بر سر آن معامله کرد.

 استفاده از دانش بنیان ها 
در نیروی پدافند هوایی ارتش

مع��اون هماهنگ کننده نیروی پدافند هوایی ارتش 
جمهوری اسلامی ایران گفت: از ظرفیت های شرکت های 
دانش بنیان در نیروی پدافند هوایی ارتش بهره برداری 
می کنی��م. امیرمحمد یوس��فی خوش قلب با اش��اره به 
توانمندی های این نیرو اظهار کرد: در حوزه تجهیزات، 
امکان��ات و تولید قدرت در زمینه های دفاعی، امروز در 
وضعیت��ی قرار داریم که این تجهیزات و امکانات بومی، 
حاصل ساخت و تولید صنایع دفاعی کشور و تلاش های 
همرزمان و دانشمندان گرانقدر ما در نیروی پدافند هوایی 

و سازمان جهاد خودکفایی این نیرو است.

    بیانیه وزارت خارجه عمان درباره مذاکرات     
سخنگوی وزارت خارجه عمان اعلام کرد در جلسه دیروز در رم، 
وزیر امور خارجه ایران و فرستاده ویژه رئیس جمهور آمریکا، با وساطت 

وزیر خارجه عمان، توافق کردند وارد مرحله بعدی مذاکرات شوند. 
در بیانی�ه وزارت خارجه عمان آمده اس�ت: ه�دف این مذاکرات 
رسیدن به یک توافق عادلانه، پایدار و الزام آور است که تضمین کند 
ایران به طور کامل از سلاح های هسته ای و تحریم ها رها می شود و در 
عین حال توانایی خود برای توسعه انرژی هسته ای صلح آمیز را حفظ 
می کند. سخنگوی وزارت خارجه عمان همچنین گفت: تنها از طریق 
گفت وگو و ارتباط شفاف است که می توانیم به یک توافق معتبر و درک 
متقابل دست یابیم که به نفع همه طرف ها، هم در سطح منطقه ای 
و هم بین المللی باشد. همچنین توافق شد دور بعدی مذاکرات در 

شنبه آینده در مسقط برگزار شود.

دور دوم مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا در رم برگزار شد؛ چهارشنبه آغاز مذاکرات کارشناسی در عمان 

دستور کار: چارچوب توافق


